
Protokół Nr  4/10 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  22 lutego 2010 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 
Budynków i Lokali Komunalnych – druk I, 

b) zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 
Obiektów Sportowych i Komunalnych – druk J. 

3. Analiza działalności finansowo – rzeczowej za rok 2009 i zamierzenia na rok 2010: 
- Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
-  przedszkoli i szkół, 
- Białogardzkiej  Biblioteki Publicznej. 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji – Stefan 
Purol. Komisja przyjęła przedstawiony porządek i protokół z poprzedniego posiedzenia, 
głosując: za-4 (jednogłośnie).   
 

Ad 2 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał:  

a)  zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 
Budynków i Lokali Komunalnych – druk I, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
St.Hatłas – pytał ile przybędzie etatów?  
Burmistrz – odpowiedział, że osiem. 
 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały (I) pozytywnie, głosując: 
za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 

b) zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 
Obiektów Sportowych i Komunalnych – druk J. 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
St.Hatłas – pytał ile przybędzie etatów?  
Burmistrz – odpowiedział, że jeden. 
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T.Szwed – pytał odnośnie wypowiedzi Burmistrza w Radio Koszalin, czy środki ok. 2 mln 600 
tys. zł zostaną w całości  przeznaczone na renowację tartanu? 

Burmistrz – wyjaśnił, że w sobotę podpisał umowę w ramach RPO na wymianę nawierzchni 
tartanowej, gdzie nastąpi położenie nowej nawierzchni w innych punktach niż obecnie, 
zgodnie z obowiązującymi normami oraz na naturalną murawę boiska. Dofinansowanie 
wynosi 2 mln 700 tys. zł. 

S.Purol – pytał  jak Burmistrz widzi możliwość utrzymania obiektów sportowych? 
Burmistrz – odpowiedział, że dotacja jest w całości przeznaczona na utrzymanie obiektów. 

Natomiast dochody z cmentarzy były wykorzystywane też na obiekt ZOSiK. Obecnie 
przenosimy część pracowników do ZBiLK, na utrzymanie których będą środki z cmentarzy. 

T.Szwed – pytał czy będą zmiany na etatach? 
Burmistrz – odpowiedział, że przejście pracowników odbędzie się za zgodą pracowników. 

Zapewnienie dotyczy pozostawienia na dotychczasowym poziomie wynagrodzenia. To samo 
dotyczy Dyrektora ZOSiK.  

W.Czurko – stwierdził, że z tego co wie to dochody z cmentarzy mogą być przeznaczane na 
cmentarz. Reorganizacja jest nie do końca przygotowana. Radny uważa, że potrzebny 
będzie dodatkowy sprzęt do któregoś z zakładów. Uważa, że reorganizacja jest bardzo 
pochopna.  

Burmistrz – odpowiedział, że dotychczas istniała taka sytuacja, że nie można było dochodów z 
cmentarzy przeznaczyć na inny cel. Obecnie to porządkujemy, bo dochody będą w jednym 
dziale.  Burmistrz motywował, że w następnym roku dochody z dodatkowych pokoi w hotelu 
na stadionie będą większe. Natomiast korzystanie ze sprzętu odbędzie się na 
dotychczasowych warunkach.  

B.Stanczewski – powiedział, że cieszy się, iż zostaną podjęte działania na stadionie. Radny 
pytał o dodatkowe dofinansowanie?  

Burmistrz – odpowiedział, że jest możliwość pozyskania środków z Totalizatora Sportowego. 
 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały (I) pozytywnie, głosując: 
za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
Ad 3 
Analizę działalności finansowo – rzeczowej za rok 2009 i zamierzenia na rok 2010 

przedstawili poszczególne osoby: 
- Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Przedstawiła: Sylwia Żmuda-Kowalczyk, Dyrektor MOPS  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
S.Hatłas – pytał czy środki są wystarczające na pokrycie niezbędnych wydatków? 
Dyrektor – odpowiedziała, że nie wystarczy na realizację zadań własnych, jak zakup opału. 
S.Purol – pytał jakie będą efekty projektu „Rodzina razem”? 
Dyrektor – odpowiedziała, że 8 osób podjęło zatrudnienie, jedna osoba kontynuuje naukę, 

jedna osoba zawarła związek małżeński. Nie można przewidzieć zakończenia zakładanych 
zamierzeń. Pomoc rzeczowa w ramach pomocy własnej to odzież, pościel, art. chemii 
gospodarczej, artykuły spożywcze. 

W.Czurko – pytał o efekty twarde projektu? 
Dyrektor – odpowiedziała, że główne założenie to wyjście rodziny z pomocy społecznej, 

nabycie umiejętności poszukiwania pracy, podniesienie kompetencji w ramach działań 
opiekuńczo-wychowawczych. 

W.Czurko – pytał o przeznaczone środki na ten cel? 
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Dyrektor – odpowiedziała, że wkład własny wynosi ok. 28 tys. zł, a dotacja 262 tys. zł, w tym 
roku będzie około 280 tys. zł. Natomiast 28 tys. zł to pomoc dla beneficjentów. 

W.Czurko – pytał o zespół zajmujący się problemem alkoholowym? Ile zawarto kontraktów w 
celu leczenia. 

Dyrektor – odpowiedziała, że zespół działa wspólnie z Poradnią AA. Zawarto 61 kontraktów. 
T.Szwed – pytał czy z tego korzysta społeczność romska? 
Dyrektor – odpowiedziała, że tak, w formie dożywiania, pomocy w zakupie leków. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Białogardzie w roku 2009 – druk B, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 
-  przedszkoli i szkół, 
Przedstawiła: Małgorzata Stachowiak, Z-ca  Burmistrza Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał co jest przyczyną zmniejszenia etatów? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że są etaty kalkulacyjne, są różnice między człowiekiem a 

etatem. 
T.Szwed – pytał skąd wzrost o 1472%, uważa, że to przesada. 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że to wygląda groźnie, ale to wynika z małego zakupu 

dotychczas i  obecnie przeznaczenia jakiejś kwoty. 
T.Szwed – powiedział, że tu chodzi o kwotę 40 tys. zł. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że być może Dyrektor miał na takie zakupy pieniądze. Może to 

zakup w ramach programu jeden komputer na jednego ucznia w klasie. 
T.Szwed – pytał o wykonanie budżetu szkół podstawowych? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że plany w  SP Nr 3 i 4 wykonano w 100%,  a w SP Nr 5 – w 

99%. 
T.Szwed – pytał o najtańsze szkoły białogardzkie? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że najtańsze w utrzymaniu są Gimnazjum Nr 1 i SP Nr 4. 
B.Stanczewski – pytał czy są środki na utrzymanie hali Gimnazjum Nr 1 i czy jest opiekun 

sali? Ponadto Radny poruszył sprawę potrzeby zamontowania kamery. 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że są środki w rezerwie i w ramach etatów nauczycieli 

będzie opiekun sali. 
 

Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 
 
- Białogardzkiej  Biblioteki Publicznej. 
Przedstawił: Dariusz Florek, Dyrektor Białogardzkiej Biblioteki Publicznej 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał w jaki sposób odbywa się dobór zakupu nowych książek oraz o stan 

przygotowań odnośnie wystawy A.Kwaśniewskiego? 
Dyrektor – odpowiedział, że pracownicy biblioteki zapisują tytuły, o które najczęściej 

ubiegają się czytelnicy oraz na podstawie przedstawianych ofert wydawnictw. Od 5 lat 
struktura wydatków jest stała tj. 40 tys. zł oraz dotacje z Powiatu czy Ministerstwa 
Edukacji. Odnośnie wystawy są na etapie wykładania wykładziny. Biuro Prezydenta 
poprosiło o przesunięcie terminu wstępnie o miesiąc. Szczegółową informację przedstawi 
Pan Szymański z Biura byłego prezydenta RP A.Kwaśniewskiego. 

W.Czurko – pytał gdzie Dyrektor znalazł oszczędności? 
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Dyrektor – odpowiedział, że w zakupach środków trwałych oraz w redukcji środków 
obrotowych. 

T.Szwed – poruszył sprawę konfliktu odnośnie wynagrodzenia pracowników. Radny pytał czy 
Dyrektor przewiduje dodatkowe środki na podwyżki? Czy zasadnym byłoby, aby biblioteka 
była czynna 2 godziny w okresie jesienno-zimowym w soboty? Uważa, że biblioteka w 
pomieszczeniu po kinie nie spełni niezbędnych norm. 

Dyrektor – odpowiedział, że zaplanował wzrost wynagrodzeń o wskaźnik ustalony przez 
Burmistrza. Jeśli chodzi o nadrobienie wynagrodzeń, to przez dwa lata płace rosły średnio 
o 8%. Konflikt od dawna nie istnieje. Czytelnicy nie przedstawiali zainteresowania odnośnie 
pracy biblioteki w wolne soboty. Może to dotyczyć studentów, którzy przyjeżdżają na 
weekendy. Obecnie nie ma zastępowania pracowników, dlatego nie ma możliwości 
dodatkowej pracy w soboty. Odnośnie pomieszczenia kina „Bałtyk” to mimo mniejszej 
powierzchni zmieściliby się, ale należy zabezpieczyć parking i zapewnić świetlik na dachu. 

W.Czurko – pytał czy Z-ca Burmistrza widzi możliwość wzrostu wynagrodzenia dla 
pracowników Biblioteki? 

 Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że to wymaga rozmowy z Burmistrzem. Uważa, że to 
zupełnie inne grupy zawodowe, bo nauczyciel pracuje 40 godzin tygodniowo plus 18 
dydaktycznych i 2 godziny za darmo. Z-ca Burmistrza proponowała zatrudnienie 
dodatkowych osób poprzez umowy wolontariackie i prace społeczne, co by odciążyło 
pracowników. Drugim wyjściem jest wynajęcie hali i przeznaczenie środków na wzrost płac. 

Dyrektor – poinformował, że obecnie średnia płaca w Bibliotece wynosi 1.850,00 zł z płacą 
dyrektora.  

W.Czurko – pytał jak to możliwe, że z wynajęcia sali można utrzymać salę i mieć środki na 
płace? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że skoro za 16 metrów można mieć 3 tys. zł, to jest 
możliwość pozyskania środków. 

B.Stanczewski – pytał jakim budżetem dysponował 6 lat temu? 
Dyrektor – odpowiedział, że początkowo 450 tys. zł, a obecnie 713 tys. zł. W roku 2008 było 

ponad 800 tys. zł. 
B.Stanczewski – zgłosił wniosek o dodatkowe 10 tys. zł na zakup książek. 
W.Czurko – pytał czy nie jest w stanie pozyskać takiej kwoty z innych źródeł? 
Dyrektor – odpowiedział, że taką kwotę potrzebuje na zakup kolekcji do izby regionalnej. 
B.Stanczewski – zmodyfikował wniosek, aby przeznaczyć kwotę 10 tys. zł na zakup 

eksponatów biblioteczno-wystawienniczych dla Białogardziej Biblioteki Publicznej. 
Przewodniczący Komisji -  poddał pod głosowanie wniosek o przeznaczenie kwoty 10 tys. zł 

na zakup eksponatów biblioteczno-wystawienniczych dla Białogardziej Biblioteki Publicznej 
Wniosek przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 

Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 

Ad 4 
W sprawach różnych głos zabrali: 
Burmistrz – poinformował o pozytywnej opinii odnośnie wniosku na budowę boiska-Orlika 

przy SP Nr 3. 
 
Ad 5 
 Po wyczerpaniu tematyki o godz.17.00   zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  
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